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Skolen i Midten, Nørremarksvej 1, 8783 Hornsyld, 79833100 

Skolebestyrelsesmøde   
 

Mødedato 

21.02.2023 

Mødested/lokale 

SIM -  

Mødet påbegyndt kl. 

17.00 

Mødet afsluttet senest kl. 

19.00 

Deltagere  

Skolebestyrelsen                   Fraværende: Charlotte, Helene, Birgitte, elevrødder, Tanja, Jeanette  

  

 

Emne – (ansvarlig) Referat  

1. Godkendelse af dagsorden  

 

 

2. Valg af ordstyrer 

 

Marianne 

3. Elevrådet netop nu 

 

Punktet udgår 

 

Maria er ny elevrådskontaktlærer.  

4. Tilbagemelding fra møde 

mellem SKB-formænd og 

ledere i SIM-netværket. 

 

(5 min.) 

Marianne, Troels 

Det var et godt møde. Alle fem bestyrelsesformænd fortalte, 

hvad der arbejdes med på skolerne netop nu.  

 

Det blev drøftet, hvorvidt der skal laves en ”reklamefilm”, 

hvor SIM præsenteres som en naturlig del af skoleforløbet. 

Ledergruppen arbejder videre med dette.  

Forslag: elever fra SIM kunne fortælle i filmen, hvilke erfa-

ringer de har med at gå på skolen. Det virker nogle gange 

bedre, at det er nogle unge, som siger noget.  

5. Evaluering af ”princip for 

brug af mobiltelefoner på 

SIM” 

(Se bilag) 

 

(10 min.) 

Troels, Line 

 

Oplevelsen på skolen er, at princippet fungerer godt.  

På nogle årgange får eleverne et X, hvis deres telefon bliver 

inddraget; tre X’er betyder, at forældrene skal hente telefo-

nen.  

Der er ikke mange mobil-konflikter længere.  

Vores største udfordring er forældre, som ringer for at tale 

med deres børn i undervisningstiden.  

6. Fra pejlemærker til praksis 

skoleåret 23/24. 

(Se bilag) 

 

(15 min.) 

Line, Troels 

 

Ud fra medsendte bilag, ønskes en drøftelse af retningen for 

SIM i kommende skoleår. 

 

Fra pejlemærker til praksis er en veksling mellem praksisteo-

ri og aktionslæring. Teamet vælger selv hvilke indsatser, de 

ønsker at arbejde med.  

 

Vi skal vælge tema for kommende skoleår senest den 

1.marts. Valget skal begrundes i data.  

Personalet på SIM hælder mest til ”elevinddragelse”, og de 

synes også, at der under dette tema ligger noget ”relationsar-
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be”.  

Vi synes, at elevinddragelse er vigtigt, og det er ikke noget, 

vi har arbejdet meget med før. Særligt er ”det risikofrie un-

dervisningsmiljø” en spændende og vigtig faktor.  

 

Bestyrelsen bakker op om personalegruppens ønske om at 

arbejde med elevinddragelse.  

7. ”Handleplan for balance 

mellem almen og special” 

(Læs bilag) 

 

(30 min.) 

Line, Troels 

 

Der er stor forskel på skolernes budgetter i forhold til segre-

gerede elever. Nogle skoler har underskud, andre har over-

skud.  

Der er ikke underskud på SIM lige nu – men vi er også klar 

over, at det er tilfældigheder, som har indflydelse på dette, så 

det er svært at vide, hvordan det ser ud de næste år.  

 

Der er forslag om at afprøve fælles ansvar for etablering af 

mellemformer og solidarisk økonomimodel på specialunder-

visningsområdet i SIM-netværket i 2023-2026. Lederne skal 

til møde med Finn Gatten herom torsdag i denne uge.  

 

Drøftelse af bekymringen for de børn, som bliver svigtede, 

fordi der ikke er økonomi til at give dem det, de har brug for.  

Kan økonomien og det at spare penge blive så styrende, at vi 

får givet nogle børn alt for dårlige tilbud? 

Kan dette komme til at give så meget usikkerhed for vores 

personale, at de finder andre kommuner at arbejde i?  

Det opleves som om, at politikerne ikke vil tage ansvar for 

de beslutninger, de har truffet.  

Det er meget bekymrende!  

 

Det står nu første gang sort på hvidt, at der skal frigøres res-

sourcer fra almenområdet, der kan målrettes finansiering af 

tilbud til elever, der allerede er visiteret til segregerede spe-

cialundervisningstilbud.  

 

Punktet sættes på dagsordenen igen på næste bestyrelsesmø-

de.  

8. Eventuelt 

 

Orientering om personalesituationen. 

 

Efterlysning af vores henvendelse til udvalget for læring om 

vores manglende faglokaler. Troels følger op.  

 

Møde med kantinen blev aflyst i denne uge – der er aftalt nyt 

møde på mandag.  

 
 

 


